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خبــر

سرمقاله خبــر

 منطقه ويژه علم وفناوری اصفهان نيازمند نقشه راه عملياتی
 گروه خبر: استاندار اصفهان گفت: منطقه ویژه علم وفناوری 
برای تحقق  استان صرفاً یک محدوده فیزیکی نیست و 
زیرساخت ها،  توسعه  دقیق،  به سیاست گذاری  اهداف خود 
فرهنگ سازی، همکاری میان بخش ها و تدوین نقشه راه 
عملیاتی نیاز دارد. مهدی جمالی نژاد در اولین جلسه هیئت 
اجرایی منطقه علم وفناوری استان با تأکید بر لزوم توسعه 
این منطقه، اظهار کرد:  برای  راه عملیاتی  و تدوین نقشه 
گزارش ها نشان می دهد باوجود انتظارات اولیه برای ایجاد 
تحولی اقتصادی و علمی، روند پیشرفت این منطقه با نوسان 
بود  قرار  که  انقلابی  افزود:  او  است.  بوده  مواجه  کندی  و 
مرزهای علم وفناوری در اصفهان را متحول کند، امروز نیازمند 
نوآوری، امیدآفرینی و اجرای پایدار است که در عمل مغفول 
ماه است. استاندار اصفهان با تأکید بر لزوم تعریف روشن از 
اهداف و ماهیت منطقه ویژه علم وفناوری تصریح کرد: این 
منطقه صرفاً یک محدوده فیزیکی نیست، بلکه به عنوان 
توسعه  دقیق،  سیاست گذاری  به  یکپارچه  اکوسیستم  یک 
زیرساخت ها، فرهنگ سازی، شبکه سازی و همکاری میان 
بازیگران عرصه علم، فناوری، بازار و حاکمیت نیاز دارد. او ادامه 
داد: این زیست بوم باید بر پایه دانش و حکمت شکل بگیرد و 
از تجربه نهادهای موجود، سرمایه گذاران و بخش خصوصی 
برای تبدیل ایده ها به ثروت و فناوری بهره مند شود. جمالی نژاد 
تعریف  با  کاربردی  رویکردی  است  لازم  همچنین  گفت: 
پروژه های مشخص در دستور کار قرار گیرد و سازوکارهای 
نظارتی و اجرایی برای پیگیری مستمر این طرح ها ایجاد شود. 
او اضافه کرد: ما باید چالش ها را به صورت شفاف شناسایی 
باشیم.  داشته  دقیق  برنامه ریزی  آن ها  رفع  برای  و  کنیم 
استاندار اصفهان تأکید کرد: باوجود فرصت های استثنایی و 
ظرفیت های انسانی و اعتباری، امیدواری زیادی برای پیشبرد 
این پروژه ملی وجود دارد، اما لازم است جلسات منظم، فشرده 
و نتیجه محور برگزار شود تا بتوان هرچه سریع تر درباره کریدور 
علم وفناوری اصفهان به تصمیمات عملیاتی رسید. جمالی نژاد 
همچنین تدوین طرح پیشنهادی بودجه و مدیریت استاندارد، 

رفع اختلاف نظرها و هدایت پروژه در قالب یک مجموعه 
هماهنگ را از دیگر موارد موردتأکید در این جلسه عنوان کرد 
و گفت: نباید به مباحث نظری و شعاری بسنده کرد؛ بلکه باید با 
تصمیم های عملی و ایستادگی در برابر راهکارهای غیرکارآمد، 
به سمت تحقق اهداف حرکت کرد. او بر ارزش ادامه برگزاری 
جلسات منظم و تشکیل کمیته های تخصصی فشرده برای 
حل چالش های این حوزه تأکید کرد و افزود: به نظر می رسد 
برنامه ریزی دقیق و اجرای سریع تر طرح ها می تواند اصفهان را 

به قطب علم وفناوری کشور تبدیل کند.
ÁÁÁاصفهانÁنخبگانÁشورایÁتشکیلÁضرورتÁ

برایÁگذارÁبهÁاقتصادÁدانشÁبنیان
 معاون سیاسی و اجتماعی استاندار اصفهان گفت: برای 
هدایت تحولات فناورانه و گذار از صنعت سنتی به اقتصاد 

و  بزرگان  از  متشکل  شورایی  باید  استان،  در  دانش بنیان 
نخبگان حوزه های مختلف تشکیل شود تا سیاست های کلان 
به مرحله اجرا برسد. ایوب درویشی با اشاره به سابقه ۲۰ساله 
تلاش برای گذار از صنعت به فناوری در این استان، گفت: 
ضروری است شورایی با حضور بزرگان و نخبگان حوزه های 
مختلف برای هدایت این تحول تشکیل شود. او با بیان اینکه 
ناکارآمدی مدل صنعتی سنتی و تبعات آن برای استان دو 
دهه پیش موردبحث قرار گرفت، افزود: اقتصاد دانش محور 
نبود  دلیل  به  اما  بود،  توسعه  برنامه چهارم  اولویت های  از 
ساختار اجرایی مشخص، به نتیجه نرسید. درویشی با اشاره به 
تجربیات موفق برخی استان ها در ایجاد شرکت های خصوصی 
و سازمان های عامل برای پیشبرد این مسیر، خاطرنشان کرد: 
پس از برگزاری چندین جلسه کارشناسی در اصفهان، تصمیم 

گرفته شد شورای سیاست گذاری و هیئت اجرایی با مشارکت 
تا سیاست های  تشکیل شود  کارشناسان  و  سابق  مدیران 
کلان به مرحله اجرا برسد. او اولویت کنونی استان را تعریف 
پروژه های فناورانه مبتنی بر نیازهای واقعی عنوان کرد و گفت: 
محورهای کلیدی این طرح ها شامل کریدورهای حمل ونقل، 
بهره وری و رقابت پذیری است و باید به نقش فناوری در حل 
چالش های اجتماعی مانند سالمندی توجه شود. معاون سیاسی 
و اجتماعی استاندار اصفهان با اشاره به وجود دانشگاه های 
ممتاز، پارک های فناوری و شتاب دهنده ها در استان تأکید 
کرد: ضروری است هماهنگی بیشتری بین نهادهای علمی 
و اجرایی ایجاد شود و با الگوبرداری از کشورهای موفق و 
بهره گیری از نظرات اساتید، مدل اجرایی مناسبی برای تحقق 

اقتصاد دانش بنیان طراحی گردد.

ÁهایÁدهکÁبهÁکالابرگÁپرداختÁ
Á4تاÁ۷ÁانجامÁمیÁشود

کالابرگ  پرداخت  دولت  نگاه  گفت:  دولت   سخنگوی 
هست؛ تأکید می کنم پرداخت کالابرگ به دهک های ۴ تا ۷ 

انجام خواهد شد؛ ولی زمان آن هنوز دقیقاً مشخص نیست.
 به گزارش فارس، فاطمه مهاجرانی در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: اهم اقداماتی که دولت در روزهای گذشته انجام 
داد مخابره این پیام به دنیا بود که ما به دنبال جنگ نیستیم؛ 
ولی تسلیم پذیر هم نیستیم. او افزود: سعی شد این شعار بسیار 
مهم در نشست های دیپلماتیک و همچنین در مصاحبه ها 
به صورت مفصل به دنیا مخابره شود که به هیچ عنوان به دنبال 
جنگ نبوده و نیستیم و این را تاریخ ما نشان می دهد؛ اما زیر بار 
ظلم نخواهیم رفت و حتماً تسلیم نیز نخواهیم شد. سخنگوی 
دولت تأکید کرد: در طول این مسیر تمام تلاش خودمان را 
برای اینکه مردم کشور از بهترین زندگی برخوردار باشند انجام 
خواهیم داد. مهاجرانی با بیان اینکه موقعیت جغرافیایی کشور ما 
به گونه ای است که در طول سال ها بارها مورد تهاجم دشمنان 
قرار گرفته ایم، گفت: آنچه مردم ایران را تاب آور کرده، ریشه دار 
بودن ملت ایران است، مردم ایران به واسطه اصالت خود در 
طول تاریخ پابرجا باقی مانده اند. سخنگوی دولت افزود: متن 
پیام روز گذشته رئیس جمهور به ایرانیان خارج از کشور این بود 
که مردم صاحبان اصلی کشور هستند و مردمان قلب تپنده 
سرزمین هستند و به رغم فشارهای روانی و اقتصادی که وجود 
داشت، دنیا شاهد انسجام تاریخی ملت ایران بود، ملت ایران 
نشان داد که اجازه دخالت هیچ قدرت بیگانه ای را نخواهد داد. 
مهاجرانی در پاسخ به سؤالی درباره میزان خسارات وارده ناشی 
از جنگ تحمیلی ۱۲ روزه علیه ملت ایران و لزوم اصلاح بودجه 
سال جاری، گفت: هنوز ارزیابی کاملی از خسارات وارده به ویژه 
در حوزه های زیرساختی نداریم و به همین دلیل در حال حاضر 
نیازی به اصلاح بودجه ۱۴۰۴ نیست؛ اما در صورت لزوم این 
کار انجام خواهد شد. او در خصوص اینکه چند نفر بر اثر جنگ 
تحمیلی با مشکلات اعصاب و روان دست وپنجه نرم می کنند، 
افزود: حدود ۵۶۰۰ مجروح جنگ داریم و باید وزارت بهداشت 
بررسی کنند که چه تعداد از این افراد با مشکلات اعصاب و 
روان مواجه شده اند. سخنگوی دولت تأکید کرد: سامانه ۴۰۳۰ 
نیز حدود ۹۲ هزار تماس دریافت کرده است و اساتید روانشناسی 
نیز اعلام آمادگی کامل خود را برای حل مشکلات مردم اعلام 
کرده اند. مهاجرانی مطرح کرد: نگاه دولت پرداخت کالابرگ 
هست؛ تاکید می کنم پرداخت کالابرگ به دهک های ۴ تا ۷ 
انجام خواهد شد؛ ولی زمان آن هنوز دقیقاً مشخص نیست. 
دولت پیگیر است که ان شاءالله هرچه زودتر این موضوع انجام 
شود. سخنگوی دولت با بیان اینکه رویکرد دولت از ابتدای روی 
کار آمدن، اینترنت آزاد بوده و باوری بر اینکه بخواهد اینترنت 
را قطع کند ندارد، اظهار کرد: اما در طول ایام دفاع مقدس 
۱۲ روزه، تعدادی از پهپادهایی که در جنگ اخیر مردم را مورد 
اصابت قرار می دادند از طریق اینترنت کنترل می شدند و طبیعتاً 
نیاز بود که برای حفظ امنیت مردم به اینترنت ملی مهاجرت 
کنیم و البته شاهد این بودید که بعد از آن برگشتیم. مهاجرانی در 
ادامه درباره آمار دانش آموزان بازمانده از تحصیل در سال گذشته، 
بیان کرد: طبق قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، آموزش 
از حقوق شهروندی است که به رسمیت شناخته شده است، 
اما لازم است تفکیکی بین واژگان داشته باشیم، »بازمانده از 
تحصیل« با »تارک تحصیل« در ادبیات حوزه آموزش متفاوت 
و  آموزش وپرورش ۱۵۲ هزار  وزارت  اعلام  اساس  بر  است. 
۲۸۷ نفر بازمانده از تحصیل در دوره ابتدایی هستند. او افزود: 
اجرای برنامه انسداد بی سوادی در وزارت آموزش وپرورش در 
حال پیگیری است و هیچ رئیس جمهوری در تاریخ جمهوری 
اسلامی ایران به اندازه دکتر پزشکیان برای آموزش وپرورش 
وقف مبسوط و کیفی اختصاص نداده است، لذا جا دارد که 
از  و  شمرده  مغتنم  را  فرصت  این  آموزش  حوزه  فعالان 
برنامه های مدنظر ایشان استقبال کنند. سخنگوی دولت گفت: 
اصولًا آموزش را بر اساس دو اصل دسترسی آموزش و کیفیت 
آموزشی می سنجند که دولت برای هر دو، برنامه جامع و کاملی 
دارد. مهاجرانی درباره تعدیل برخی نیروها حین جنگ ۱۲ روزه 
از سوی برخی شرکت ها و عدم پرداخت حقوق برخی کارگران 
خاطرنشان کرد: ما یک بار سابقه افت حوزه های به خصوص 
خدمات را در ایام همه گیری کرونا داشته و شاهد بودیم که آن 
زمان نیز تغییراتی رخ داد؛ اما معمولًا جامعه به سرعت، چون یک 
موجود زنده است، خود را بازیابی می کند. او ادامه داد: دولت یک 
بسته حمایتی در حوزه های تأمین مالی، مالیات، تأمین اجتماعی، 
ارز، زیرساخت و امور بازرگانی طراحی کرده و برای حمایت از 
صادرکنندگان و تولیدکنندگان خرد هم برنامه هایی در دست 
داریم. تلاش بر این است تا جایی که ممکن است، آسیب 
حداقلی به مردم برسد؛ اما هرگونه که موضوع پیگیری داشته 
باشد، حتماً در خدمت مردممان خواهیم بود. سخنگوی دولت 
در بخش دیگری از سخنان خود درباره اقدامت دولت برای 
بازسازی منازل آسیب دیده بر اثر حملات اسرائیل در جنگ ۱۲ 
روزه، عنوان کرد: مردم حق دارند نگران آن چیزی باشند که 
ازدست داده اند؛ این موضوع کاملًا قابل درک و قابل احترام است. 

ÁمسئولیتÁبرÁعراقچیÁتأکید
ÁازÁصیانتÁدرÁامنیتÁشورای

امنیتÁمنطقه
 وزیـر امـور خارجـه جمهـوری اسـلامی ایـران در 
دیـدار بـا همتـای روسـی خـود بـر مسـئولیت شـورای 
امنیـت سـازمان ملـل و همـه دولت هـا بـرای عمـل به 
وظایفشـان در صیانـت از صلح و امنیـت منطقه و جهان 
تأکیـد کـرد. به گـزارش مهـر، سـید عبـاس عراقچی و 
سـرگئی لاوروف وزیـر امـور خارجـه روسـیه در حاشـیه 
اجـلاس شـورای وزیـران سـازمان همکاری شـانگهای 
در شـهر تیانجیـن چـی بـا هـم دیـدار و گفتگـو کردند. 
وزرای امـور خارجـه ایـران و روسـیه ضمن مـرور روابط 
دوجانبـه تهـدان - مسـکو، تحولات منطقـه ای متعاقب 
تجـاوز رژیـم صهیونیسـتی و آمریـکا علیـه کشـورمان، 
همچنیـن موضوعـات مورد اهتمام مشـترک مطـرح در 
سـفر اخیـر وزیـر خارجه کشـورمان بـه مسـکو و نیز در 
دیـدار دو وزیـر در ریودوژانیرو را موردبحـث و تبادل نظر 
قـرار دادنـد. وزیـر امـور خارجـه کشـورمان بـا اشـاره به 
فضاسـازی سیاسـی آمریکا و برخی کشـورهای اروپایی 
علیـه ایران متعاقـب تجاوز نظامی رژیم صهیونیسـتی و 
آمریـکا، بـر عـزم جمهوری اسـلامی ایـران بـرای دفاع 
مقتدرانـه از کشـور و پاسـخگوکردن متجـاوزان صیانت 
از حقـوق مشـروع ملـت ایـران در بهره منـدی از انـرژی 
هسـته ای صلح آمیـز به شـمول غنی سـازی تأکیـد کرد. 
وزیـر امـور خارجه همچنین با اشـاره به آثـار و پیامدهای 
تجـاوز نظامی رژیم صهیونیسـتی و آمریـکا در بی اعتبار 
کـردن اصول و اهداف منشـور ملل متحد، دیپلماسـی، و 
رژیم منع اشـاعه، بر مسـئولیت شـورای امنیت سـازمان 
ملـل و همـه دولت هـا بـرای عمـل بـه وظایف خـود در 
صیانـت از صلـح و امنیـت منطقـه و جهان تأکیـد کرد. 
وزیـر امور خارجه روسـیه در این دیـدار با تأکید مجدد بر 
موضـع کشـورش در محکوم کردن حمـلات غیرقانونی 
علیـه ایران به ویژه علیه تأسیسـات هسـته ای صلح آمیز، 
تـداوم تلاش هـا و رایزنی هـای دوجانبـه و چندجانبـه 
جهـت جلوگیری از تشـدید تنـش و ناامنـی در منطقه را 
موردتأکیـد قـرارداد و آمادگی روسـیه را برای مسـاعدت 
در ایـن زمینـه، از جملـه در مجامع بین المللـی به ویژه در 
سـطح شـورای امنیت سـازمان ملـل متحد اعـلام کرد.

ÁاصفهانÁامنیتÁتحققÁ
ÁجانبهÁهمهÁهمکاریÁنیازمند

نهادهایÁمسئول
 معـاون امنیتی و انتظامی اسـتانداری اصفهان گفت: 
امنیـت، محـور اصلـی توسـعه پایدار در اسـتان اسـت و 
تحقق آن نیازمند همکاری همه جانبه نهادهای مسـئول 
در حوزه هـای مختلـف خواهـد بـود. در جریـان سـفر 
معـاون امنیتی و انتظامی اسـتانداری و مدیران کل حوزه 
ایـن معاونـت بـه شهرسـتان بویین میاندشـت، نشسـت 
شـورای معاونین شهرسـتان در محل فرمانـداری برگزار 
شـد و وضعیـت عمومـی و امنیتـی منطقه موردبررسـی 
قـرار گرفـت. در این جلسـه عـلاوه بر بررسـی وضعیت 
عمومی و امنیتی شهرسـتان، موضوعات مهمی از جمله 
پدافنـد غیرعامـل، مقابلـه با قاچـاق کالا و ارز، مبـارزه با 
مـواد مخدر و مسـائل مرتبط بـا اتباع خارجی در دسـتور 
کار بـود. اکبـر صالحـی در ایـن نشسـت بـا تأکیـد بـر 
اهمیـت هماهنگـی دسـتگاه های اجرایـی بـرای تأمین 
امنیـت پایدار گفت: ضروری اسـت بـه برنامه های پدافند 
غیرعامـل در شهرسـتان های مـرزی و کمتـر برخـوردار 
توجـه ویـژه ای شـود و نهادها بـرای مقابله بـا تهدیدات 
احتمالـی و حفـظ زیرسـاخت های حیاتـی آمادگی کامل 

داشـته باشند.

ÁنبضÁشهری؛Áرویدادهای
ÁاجتماعیÁهایÁرگÁدرÁایÁتازه

اصفهان
ادامه از صفحه یک: چرا که تنها در این صورت است 
که می توانند هم نقش فرهنگی خود را ایفا کنند و هم 
نشاطی پایدار در دل جامعه بدمد. امروز اصفهان، با پشتوانه 
فرهنگی و اجتماعی خود، فرصت آن را دارد که از دل 
برگزاری چنین رویدادهایی، روحی تازه در کالبد شهر و مردم 
خود بدمد - فرصتی که اگر با درایت و برنامه ریزی پیگیری 
شود، می تواند این شهر را یک بار دیگر به عنوان پایتخت 

فرهنگی کشور در نگاه مردم و گردشگران تثبیت کند.

ÁشورایÁنگهبانÁهیچÁبارÁمالیÁبرÁگردنÁبیتÁالمالÁندارد
استان  نگهبان  شورای  بازرسی  و  نظارت  رئیس دفتر   
اصفهان گفت: انتقادات به عملکرد شورای نگهبان از خارج یا 
داخل کشور کاملًا طبیعی است و هر دستگاهی که کار انجام 
می دهد دیگران حق دارند نسبت به این عملکرد اظهارنظر 
کنند و حق مردم است که در خصوص عملکردها اظهارنظر 

کنند.
قانون  افزود:  جان نثاری  محمدرضا  ایسنا،  گزارش  به   
اساسی وظایفی را بر عهده شورای نگهبان قرار داده است 
که باید انجام دهد که این وظایف، بخشی مستمر در طول 
زمان و بخشی مقطعی هستند. همه قوانین کشور که مصوب 
مجلس است و قوانین و مقرراتی که دولت وضع می کند 
ازاین جهت که مغایر با اسلام و قانون اساسی نباشد از نظر 
شورای نگهبان می گذرد که این مهم از وظایفِ مستمر این 
بدون  اسلامی  بنابراین وجود مجلس شورای  است؛  شورا 
شورای نگهبان قانونی نیست و حتماً شورای نگهبان باید 
باشد تا مجلس قانونی شود. او افزود: یکی دیگر از وظایف 
شورای نگهبان، نظارت بر انتخابات است. نظارت بر انتخابات 
ریاست جمهوری، خبرگان رهبری، مجلس شورای اسلامی 
و همه پرسی هایی که طبق قانون اساسی می تواند برگزار 
با شورای نگهبان است که این هم طبق قانون در  شود 
زمان خودش انجام می شود. هر جایی نیاز به تفسیر بندهایی 
از قانون اساسی باشد این وظیفه شورای نگهبان است که 
قانون اساسی را تفسیر کند، همچنین در مراسم تحلیف 
رئیس جمهور بر طبق قانون باید شورای نگهبان حضور داشته 
باشد و طرح های فوریت دار در مجلس حتماً باید با حضور 
شورای نگهبان موردبررسی قرار گیرد. رئیس دفتر نظارت و 
بازرسی شورای نگهبان استان اصفهان اظهار کرد: در کل 
وظایف مستمر قانون اساسی به قانون و تصویب قانون بر 
می گردد. برای اجرای انتخابات همواره شورای نگهبان باید 
آمادگی لازم را داشته باشد. جان نثاری درباره وظیفه دفترهای 
انتخابات،  سلامت  از  صیانت  در  نگهبان  شورای  استانی 
گفت: شورای نگهبان برای نظارت بر انتخابات نمی تواند بر 
اعضای ۱۲ نفره خوداتکا کند، پس به منظور نظارت بر فرایند 
انتخابات شورای نگهبان دفاتری را در استان ها پیش بینی 
کرده است که این دفاتر وظایف شورای نگهبان در استان 
را پیگیری می کنند. پس دفاترِ نظارت بر انتخابات در استان و 
شهرستان ها وظیفه نظارت بر اجرای فرایند انتخابات را دارند 
و کلِ این فرایند مورد نظارت دفاتر استانی است، همچنین در 
بررسی صلاحیت ها وظیفه این شورا است که به خوبی این 

مهم را انجام دهد، منتها این وظایف را به هیئت های مرکزی 
واگذار می کند و هیئت مرکزی بر انتخابات به طور دقیق به 
بررسی صلاحیت ها می پردازند و در کل دفاتر استانی بازوی 
اجرایی شورای نگهبان در استان ها هستند. رئیس دفتر نظارت 
و بازرسی شورای نگهبان استان اصفهان ادامه داد: این شورا 
وظیفه نظارت بر عملکرد ندارد و وقتی نماینده ای در مجلس 
مستقر شد نماینده مردم است و شورای نگهبان وظیفه نظارت 
بر عملکرد آن نماینده را ندارد و این وظیفه بر عهده مجلس 
شورای اسلامی است. منتها سوابق کلی نمایندگان در دوره 
چهارساله آن ها برای تأیید صلاحیت آنان در انتخابات بعدی 
موردبررسی شورای نگهبان قرار می گیرد. جان نثاری در پاسخ 
به سؤالی مبنی بر اینکه مهم ترین دستاورد شورای نگهبان در 
چهار دهه گذشته باتوجه به انتقادات داخلی و خارجی که از این 
شورا می شود چه بوده است؟ گفت: مهم ترین دستاورد شورای 
نگهبان اجرای قانون است و هیچ مصوبه ای از مجلس شورای 
اسلامی به شورای نگهبان ارجاع نشده که در وقت مقرر پاسخ 
نگرفته باشد. طبق قانون هر وظیفه ای که بر عهده شورای 
نگهبان گذاشته شده به خوبی انجام گرفته است. انتقادات به 
عملکرد شورای نگهبان از خارج یا داخل کشور کاملًا طبیعی 
است و هر دستگاهی که کار انجام می دهد دیگران حق دارند 
نسبت به این عملکرد اظهارنظر کنند و حق مردم است که 
در خصوص عملکردها اظهارنظر کنند و دلیلی بر منفی یا 
مثبت بودن آن عملکرد نیست. شورای نگهبان سعی کرده اگر 

ابهام و سؤالی از سوی اقشار جامعه مطرح بوده آن ابهام و 
سؤال را پاسخ دهد و سخنگوی این شورا همواره پاسخگوی 
این سؤالات بوده است. او افزود: دستاورد شورای نگهبان، 
اجرای قانون محسوب می شود و این حق مردم است که 
از هر دستگاهی و از جمله شورای نگهبان سؤال کنند و این 
نشانه خوبی است و ثابت می کند جامعه ایران یک جامعه 
فعال بوده و نسبت به مسائل مختلف بی تفاوت نیست و 
حتماً نسبت به هر چیزی که ببیند نظر و انتقاد دارد و شورای 
نگهبان هم یکی از این دستگاه ها است که می تواند مورد 
سؤال واقع شود. رئیس دفتر نظارت و بازرسی شورای نگهبان 
استان اصفهان درباره مؤلفه های شور انتخاباتی گفت: هر 
انتخاباتی ممکن است دارای مشارکت پایین یا مشارکت بالا 
باشد و چون شورای نگهبان مُر قانون را اجرا می کند برای 
آن نتیجه انتخابات مهم نیست، اما این شورا می تواند کاری 
کند که مشارکت در انتخابات قوی تر شود. شورای نگهبان به 
این موضوع توجه دارد و در بررسی صلاحیت ها اگر به خوبی 
این مورد را برای مردم تبیین کند مردم مطمئن می شوند 
کسانی که از فیلتر رد شده اند دارای حداقل صلاحیت ها برای 
کاندیدا شدن هستند و کسانی هم که رد شده اند یا صلاحیت 
لازم را نداشته اند یا اینکه شرایط انتخاب شدن را نداشته اند. 
این برداشت که هر کسی از فیلتر شورای نگهبان رد نشد 
دارای صلاحیت نیست تصور اشتباهی است؛ چراکه برخی 
ممکن است شرایط لازم را نداشته باشند. پس تلاش شورای 

نگهبان برای برگزاری پرشورتر انتخابات، اعتمادسازی بوده 
است. جان نثاری افزود: یکی از عملکردهای درخشان شورای 
نگهبان صیانت از رأی مردم در انتخابات بوده است. در برخی 
انتخابات هجمه هایی صورت می گیرد که از رأی مردم صیانت 
نشده است؛ مانند سال ۸۸ که فتنه به راه انداختند که رأی مردم 
نادیده گرفته شده است که در اینجا شورای نگهبان از رأی 
مردم محافظت کرد تا رأی اکثریت ضایع نشود. رئیس دفتر 
نظارت و بازرسی شورای نگهبان استان اصفهان گفت: نظارت 
بر انتخابات این گونه نیست که از سه ماه قبل از انتخابات، 
دفاتر استانی فعال شوند. دفاتر استانی برای برگزاری انتخابات 
در زمان غیرمعمول باید همواره آماده باشند و این آمادگی ۱۰۰ 
درصدی باید وجود داشته باشد، اما این فرایند با چه هزینه ای 
انجام می شود؟ آیا به ناظران انتخاباتی شورای نگهبان حقوق 
می دهد؟ دفتر شورای نگهبان در استان به نفرات بسیار اندکی 
حقوق ثابت می دهد و این تعداد به چند نفر می رسد و مابقی 
ناظران که صدها نفر می شوند تماماً از نیروهای مردمی هستند 
که ریالی حقوق دریافت نمی کنند و تنها برای روز برگزاری 
داده  مردمی  ناظرانِ  این  به  ناچیزی  انتخابات حق الزحمه 
می شود و در طول سال هیچ هزینه و حقوقی به این ناظران 
پرداخت نمی شود، پس می توان گفت شورای نگهبان هیچ 
بار مالی بر گردن بیت المال ندارد. جان نثاری افزود: در جنگِ 
اخیر به همه دفاتر شهرستان ها ابلاغ کردیم که شبکه خود را 
فعال کنند و با بسیج و دیگر ادارات به کمک مردم آسیب دیده 
بشتابند، اما در کل کمک به هم نوع به تعهد عمومی همه ما 
بر می گردد. او ادامه داد: شورای نگهبان دارای ساختار اجرایی 
نیست و یک دستگاه نظارتی خاص است و دارای ظرفیت 
نیروی انسانی است و این ظرفیت را باید در اختیار جاهایی قرار 
دهیم که می توانند جمعیت محور عمل کنند، اما نمی توانیم 
در دستگاه های اجرایی دخالت کنیم. وقتی شرایط جنگی 
وجود دارد همه باید به میدان بیایند و در زمان جنگی برخی 
قوانین باید تغییر کند. رئیس دفتر نظارت و بازرسی شورای 
نگهبان استان اصفهان درباره نقش جوانان خاطرنشان کرد: 
از همان ابتدای حضور در دفتر شورای نگهبان تأکید زیادی 
کردم که ناظرانِ جوان باید به کار گرفته شوند و جوان گرایی 
در کشور و دستگاه ها از اهمیت زیادی برخوردار بوده و یک 
ضرورت است، منتها جوان گرایی به معنای پیرزدایی نیست 
و از افراد باتجربه نیز باید در امور مختلف بهره ببریم و برای 
جوان کردن دفتر نظارت شورای نگهبان استان اصفهان برنامه 
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خبــر خبــر

آگهی تحدید حدود عمومی اداره ثبت اسناد بادرود
ثبت  قانون   14 ماده  دستور  وبموجب  قبلی  نوبتی  های  آگهی  پیرو   -1  -1240
تحدیدحدود شش دانگ هریک از قطعات مشروحه ذیل واقع درروستا های ده آباد 
وسرآسیاب و شهرهای بادرود و خالدآباد  و مزرعه های جنت آباد و جعفرآباد و اکبرآباد 
جز بخش 9 حوزه ثبتی بادرود بشرح ذیل که در ایام معینه درج شده در محل شروع 

و بعمل خواهد آمد 
1-از شماره 112- اصلی روستای ده آباد و فرعی ذیل آن:

1370- آقای محمد رضا گیاهی ده آبادی  شش دانگ یک درب باغ بمساحت 726/35 
مترمربع

2-از شماره 159- اصلی شهر بادرود وخالدآباد و سرآسیاب و فروعات ذیل آن:
817- آقای نظامعلی متقی                          شش دانگ قطعه زمین مزروعی 

بمساحت 4694/80 مترمربع
2329و2330-آقای عباس نقدی بادی   شش  دانگ زمین مزروعی ومحصور به 

مساحت 4705/47مترمربع
2332- آقای عباس نقدی بادی           شش دانگ زمین مزروعی ومحصور بمساحت 

3481/07 مترمربع
2873- آقای محمد طالبی بادی      شش دانگ قطعه زمین مزروعی دوازده جریبی 

جنب قنات حسینیه
9128-آقای روح اله مخلصیان وغیره     شش دانگ قطعه زمین محصور به مساحت 

2412/65 متر مربع
    تاریخ تحدید:  1404/05/20

12437-آقای حسن طیبی وغیره      شش دانگ قطعه زمین محصوربه مساحت 
581/67متر مربع

12438-آقای حسن طیبی وغیره          شش دانگ قطعه زمین محصور 633/71متر 
مربع

مساحت  به  باغ  درب  دانگ یک  بادی       شش  حدادی  12439-آقای حسین 
7122/90متر مربع

12456-خانم رویا مهربان خالدی        شش دانگ قطعه زمین محصور به مساحت 
500/80متر مربع واقع در خالداباد

12457-آقای تیمور صفاری                   شش دانگ یک درب باغ  به مساحت 

2655/50متر مربع
12478-خانم مرجان مبینی          شش دانگ یک درب باغ در کوچه گاتیل  به 

مساحت899/30مترمربع
12479-آقای امیر زارعی           شش دانگ یک درب باغ به مساحت 837/80 متر مربع
   تاریخ تحدید :  1404/05/21

3-از شماره 189- اصلی شهر خالدآباد و فروعات ذیل آن:
 - -1175 -1173 -1172 -1171 -1168 -1167 -1166 -1165 -1164 -1163
- آقای عباس احمدی جزنی                           شش دانگ قسمتی ازیک درب باغ 

بمساحت 12093/80  مترمربع
4-از شماره 190- اصلی مزرعه جنت آباد خالدآباد و فروعات ذیل آن:

725- آقای مصطفی نعیمی خالدی           شش دانگ یک درب باغ بمساحت 
2628/80 مترمربع

776-آقای محمد مهری                    شش دانگ یکدرب باغ بمساحت 2579.70 
مترمربع

736- 820- 823- 824- 865- اقای محمد محمودی خالدی    شش دانگ قطعه 

زمین مزروعی به مساحت 4276/80متر مربع
1047-محمد محمودی خالدابادی             شش دانگ یک باب دامداری به مساحت 

240/80 مترمربع
     تاریخ تحدید:  1404/05/22
لذا بموجب ماده 14 قانون ثبت به صاحبان املاک و مجاورین اخطار میگردد که در 
روز و تاریخ مقرر در محل وقوع ملک حضور بهم رسانند و چنان چه هریک از صاحبان 
املاک یا نماینده قانونی آنها در موقع تعیین حدود در محل حاضر نباشند مطابق ماده 
15 قانون مذبور ملک آنها با حدود اظهارشده از طرف مجاورین تحدید حدود خواهد 
شد ضمنا اعتراضات مجاورین و صاحبان املاک مطابق مقررات ماده 20 قانون ثبت از 
تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی فقط تا 30 روز پذیرفته خواهد شد و طبق تبصره 
2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده های معترضی ثبت معترض ظرف یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره بایستی با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضائی 
گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این اداره تسلیم نمایند. تاریخ انتشار : 1404/04/25   

رضا طویلی- رئیس ثبت اسناد و املاک بادرود 1964939/م الف 

 ۱۳۰ هزار هکتار کانون بحران در حاشیه کلانشهر
 گروه خبر: بحران فرسایش بادی و بیابان زایی، آلودگی هوا، 
معادن متروکه و کوره های سنتی، اصفهان را در آستانه یک 
بحران محیط زیستی تمام عیار قرار داده است؛ زنگ خطر برای 
پایداری زیستی و سلامت مردم این استان به صدا درآمده است. 
اصفهان، کلانشهری با تمدن هزاران ساله، امروز در آستانه یک 
بحران زیست محیطی قرار گرفته است. گردوغبار، بیابان زایی و 
آلودگی هوا که سال ها به عنوان تهدیدهای زیست محیطی در 
سایه توجهات نیم بند قرار داشت، حالا چهره ای نگران کننده تر به 

خود گرفته است.
 مهدی سلطانی، رئیس اداره امور بیابان اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری استان اصفهان، در نشست کارگروه کاهش آلودگی 
هوا و مقابله با گردوغبار، با اشاره به گستره بحران فرسایش بادی 
در این استان گفت: اصفهان با ۵/۱ میلیون هکتار کانون بحران 
فرسایش بادی، جزو مناطق بحرانی کشور در زمینه بیابان زایی 
است و از این میزان، ۱۳۰ هزار هکتار در شعاع ۵۰ کیلومتری 
کلانشهر اصفهان قرار دارد. او افزود: تاکنون تنها ۲۰ هزار هکتار 
از این کانون ها با جنگل های دست کاشت تثبیت شده است. این 
کانون های بحرانی به دلیل فرسایش بادی، تغییرات اقلیمی و 
فعالیت های انسانی، چالش های جدی برای محیط زیست، صنعت 

و سلامت عمومی ایجاد کرده اند.
ÁÁÁدرگیرÁاصفهانÁنقطــهÁترینÁبحرانیÁ،نائینÁ

فرسایشÁبادی
 سلطانی با تأکید بر پراکندگی کانون های بحرانی در ۱۴ 
شهرستان استان خاطرنشان کرد: مجموع مناطق تحت تأثیر 
فرسایش بادی در استان به ۲.۸ میلیون هکتار می رسد. شهرستان 
نائین با ۶۸ هزار هکتار کانون بحران درجه یک، بحرانی ترین 
نقطه استان محسوب می شود. او با اشاره به پراکندگی کانون های 
بحران در عرصه های مختلف، اعلام کرد: از ۵/۱ میلیون هکتار 
کانون بحرانی استان، ۱۰۵ هزار هکتار در مناطق حفاظت شده 
محیط زیست، ۱۱۶ هزار هکتار در اراضی کشاورزی بایر، ۲۴ هزار 
و ۵۰۰ هکتار در معادن و سه هزار و ۳۰۰ هکتار در سیل گیرها 

قرار دارند.
ÁÁÁباÁمقابلهÁنیازهایÁوÁبودجهÁعمیقÁشــکافÁ

بیابانÁزایی
 رئیس اداره امور بیابان اصفهان گفت: طی سال های گذشته، 
اقداماتی نظیر احداث ۳۱۰ هزار هکتار جنگل دست کاشت، ۱۰۶ 
کیلومتر تله رسوب گیر، یک هزار و ۲۰۷ کیلومتر بادشکن، ۳۸ هزار 
هکتار مالچ پاشی و مدیریت روان آب در ۱۳ هزار هکتار انجام شده 
است، اما این حجم فعالیت پاسخگوی وسعت بحران نیست. او 
ادامه داد: با بودجه ۲۱.۵ میلیارد تومانی سال ۱۴۰۳، تنها توانستیم 
در ۱۲۱ هکتار نهال کاری جدید، ۴۰۰ هکتار مراقبت و آبیاری، و 
۲۵۰ هکتار مدیریت روان آب در شهرستان های نائین و اردستان 
اقدام کنیم. این در حالی است که برآورد هزینه موردنیاز بیش از 
۴۵۰ میلیارد تومان بوده است. سلطانی با اشاره به هدف گذاری 
برنامه هفتم توسعه برای کاهش ۲۰ درصدی کانون های بحران 
در کشور گفت: سهم اصفهان ۲۳۰ هزار هکتار است و تحقق این 

هدف بدون تخصیص اعتبارات متناسب، ممکن نیست.
ÁÁÁهایÁجنگلÁحفظÁوÁآبÁتأمیــنÁهایÁچالشÁ

دستÁکاشت
 او همچنین بر ضرورت استفاده از پساب تصفیه خانه ها برای 
با جهاد کشاورزی  این مناطق، همکاری میان بخشی  آبیاری 
برای تأمین ماشین آلات، توسعه تحقیقات برای کاهش مصرف 
اصلاح  و  محیط زیست  دوستدار  مالچ های  از  بهره گیری  آب، 
سیاست های معدنی تأکید کرد. سلطانی خاطرنشان کرد: افزایش 
قیمت زغال باعث تعرض به جنگل های تاغ شده و هزینه های 
نگهداری این منابع را افزایش داده است. با وجود شایعاتی درباره 
ارتباط تاغ با بیماری سالک، این گونه همچنان استراتژیک و حیاتی 

برای تثبیت خاک بیابان است.
ÁÁÁباÁاصفهانÁهوایÁآلودگیÁکاهشÁجامعÁسندÁ

Á۱۰۵اقدامÁاجراییÁمیÁشود
 مدیرکل مدیریت بحران استانداری با اشاره به تدوین سند 
جامع کاهش آلودگی هوای اصفهان توسط سازمان محیط زیست 

در فروردین ماه سال گذشته، اظهار کرد: این سند شامل ۱۰۵ اقدام 
است که بایستی توسط ۱۷ دستگاه اجرایی، عملیاتی شود. منصور 
شیشه فروش افزود: وظایف دستگاه های مختلف برای کاهش 
آلودگی ناشی از منابع ثابت و متحرک مانند صنایع، کارخانجات 
و حمل ونقل در این سند مشخص شده است. او تأکید کرد: اداره 
کل محیط زیست استان موظف به نظارت، هماهنگی و پیگیری 
اجرای وظایف دستگاه هاست. مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
اصفهان همچنین بر لزوم تشکیل کمیته های تخصصی برای 
مقابله با گردوغبار با محوریت منابع طبیعی و کاهش آلودگی منابع 
متحرک با محوریت دفتر فنی استانداری تأکید کرد و افزود: لازم 
است دستگاه های شرکت کننده در جلسات کاهش آلودگی هوای 

استان گزارش اقدامات خود را به صورت منظم ارائه دهند.
ÁÁاستانÁجنوبÁوÁغربÁبهÁزاییÁبیابانÁگسترشÁ

 محمدعلی کاظمی، مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان اصفهان، در ادامه این نشست گفت: بیابان زایی به مناطق 
غرب و جنوب استان مانند شهرضا و گلپایگان نیز گسترش یافته 
است. خشکی تالاب شور در گلپایگان و اقلیم خشک، به ایجاد 
کانون گردوغبار منجر شده است. او افزود: در شهرضا، مجاورت با 
مناطق بیابانی و توسعه شن های روان، چالش هایی برای ساکنان 

و زیرساخت های منطقه به وجود آورده است.
ÁÁاستانیÁبینÁوÁاستانیÁدرونÁگردوغبارهایÁ

استان،  گردوغبارهای  منشأ  اینکه  به  اشاره  با  کاظمی   
درون استانی و بین استانی است، گفت: استان های همجوار نیز 
با بحران مشابهی دست وپنجه نرم می کنند و اقدامات مقابله با 
بیابان زایی باید هماهنگ و فرابخشی باشد. او ادامه داد: در شرق 
اصفهان، به ویژه در دشت سگزی، فرودگاه و اطراف شهرک های 
صنعتی، شن های روان خسارات جدی به زیرساخت ها وارد کرده 

است.
ÁÁÁجدیدÁهایÁکانونÁ،بایرÁاراضیÁوÁمتروکهÁمعادنÁ

گردوغبار
 مدیرکل منابع طبیعی اصفهان تأکید کرد: رهاسازی اراضی 
کشاورزی بایر و معادن متروکه گچ وخاک به کانون های گردوغبار 
تبدیل شده اند. طبق مصوبات شورای برنامه ریزی، معدن داران 
ملزم به احیای مناطق استخراج شده هستند و مذاکراتی با سازمان 
او  است.  جریان  در  هدف  این  تحقق  برای  معدن  و  صنعت 
همچنین استفاده از ظرفیت نهضت ملی درخت کاری و همکاری 
در  سبز  فضای  احیای  برای  صنعتی  شهرک های  شرکت  با 

کانون های بحرانی را بخشی از برنامه های جاری دانست.
ÁÁÁحلقهÁصنایع؛ÁوÁمعادنÁاجتماعیÁمسئولیتÁ

مفقودهÁمقابلهÁباÁبیابانÁزایی

 کاظمی با اشاره به نقش صنایع آلاینده مانند کوره های 
آجرپزی گفت: تمدید اجاره یا انتقال سند این واحدها باید مشروط 
مسئولیت  باشد.  مناسب  مکان های  به  انتقال  یا  نوسازی  به 
اجرای  در  مهمی  نقش  می تواند  معادن  و  صنایع  اجتماعی 

طرح های بیابان زدایی ایفا کند.
ÁÁÁکهÁایÁمصوبهÁگچ؛ÁوÁآجرÁهایÁکورهÁساماندهیÁ

درÁمسیرÁکارشکنیÁاست
 بابک صادقیان، رئیس اداره امور آزمایشگاه های محیط زیست 
اصفهان، از چالش های ساماندهی ۳۰۳ کوره آجر و گچ در شعاع 

۵۰ کیلومتری اصفهان سخن گفت:
 سال گذشته ۴۴ واحد فاقد مجوز تعطیل شد؛ اما برخی 
اعضای انجمن صنفی در مناطق حبیب آباد و دولت آباد با شکایت 
و تحریک دیگران، مانع از اجرای مصوبات قانونی شده اند. او با 
تأکید بر ضرورت برخورد جدی با این کارشکنی ها گفت: سند 
جامع کاهش آلودگی هوای اصفهان، ذیل ماده ۱۴ قانون هوای 
پاک، هدف گذاری کرده که تا پایان ۱۴۰۴، ۹۰ درصد کوره ها 

ساماندهی شوند.
ÁÁکلانشهرÁخاموشÁآلایندهÁ،فرسودهÁخودرویÁ

 صادقیان همچنین از وجود ۲۰۰ هزار خودروی فرسوده در 
اصفهان خبر داد و گفت: باوجود رشد ۳۳ درصدی مراجعات به 
مراکز معاینه فنی و افزایش اعمال قانون برای خودروهای دودزا، 
همچنان نیاز به اقدامات جدی تری در این حوزه وجود دارد. او 
افزود: در سه ماه نخست ۱۴۰۴، ۱۱ واحد آلاینده پلمب شده و 
پایش واحدهای آلاینده، انتقال واحدهای ریخته گری و طلاسازی 

به شهرک های صنعتی، در دستور کار قرار گرفته است.
ÁÁخشکسالیÁدورهÁبدترینÁدرÁاصفهانÁ

کل  اداره  پیش بینی  و  توسعه  معاون  حاجی بابایی،  نوید   
هواشناسی استان اصفهان نیز اعلام کرد: بررسی شاخص های 
هواشناسی در بازه های ۱۲ و ۲۴ماهه منتهی به پایان خرداد ۱۴۰۴ 
نشان می دهد تمام مناطق استان با شرایط خشکسالی بسیار شدید 
مواجه هستند. او اظهار کرد: در شهر اصفهان، میانگین بارش 
در این دوره فقط پنج درصد میانگین نرمال بوده است و شرق 
و جنوب استان هم شرایط کم بارشی بی سابقه ای را پشت سر 

گذاشته اند.
 خشکسالی، معضل مشترک اصفهان و استان های همجوار

 حاجی بابایی با بیان اینکه این الگوی خشکسالی شدید در 
استان های همجوار همچون قم، سمنان و یزد نیز مشاهده شده، 
افزود: روند خشک تر شدن اقلیم و کاهش قابل توجه منابع آبی 
نه تنها مختص اصفهان نیست، بلکه به معضلی منطقه ای تبدیل 

شده است.

ÁÁÁمحیطیÁزیســت ÁجدیÁچالشÁگردوغبار؛ Á
اصفهان

داد:  توضیح  گردوغبار  وقوع  در  مؤثر  عوامل  درباره  او   
خشکسالی شدید، کاهش رطوبت خاک، سرعت باد و الگوهای 
جوی منطقه ای، چهار عامل اصلی در بروز گردوغبار هستند که 

امسال به شکل محسوس تری مشاهده شده اند.
ÁÁنرمالÁازÁکمترÁوÁدیرهنگامÁپاییز؛ÁهایÁبارشÁ

 حاجی بابایی در بخش دیگری از سخنان خود، درباره وضعیت 
بارش های پیش بینی شده برای فصل پاییز اظهار کرد: بر اساس 
الگوهای جوی، شروع بارش های پاییزه در اصفهان از آذرماه 
پیش بینی می شود. این بارش ها نسبت به پاییز پارسال وضعیت 
بهتری خواهد داشت، اما همچنان کمتر از میانگین نرمال است. او 
ضریب اطمینان این پیش بینی ها را حدود ۶۰ تا ۷۰ درصد دانست 
و گفت: برنامه ریزی های مدیریت منابع آب و مقابله با گردوغبار 

باید با درنظرگرفتن همین پیش بینی ها انجام شود.
ÁÁگردوغبارÁانتقالÁعاملÁترینÁمهمÁشبانه؛ÁجتÁ

 معاون توسعه و پیش بینی اداره کل هواشناسی استان، به 
پدیده جت شبانه اشاره کرد و گفت: این پدیده که در ماه های 
خرداد، تیر و مرداد رخ می دهد، زمانی اتفاق می افتد که توده های 
هوای سرد از عرض های بالاتر با هوای گرم جنوبی برخورد 
می کنند و جریان های پرسرعت بادی در شب تا بامداد شکل 
می گیرد. او ادامه داد: گاهی سرعت این بادها به ۷۰ تا ۸۰ کیلومتر 
بر ساعت می رسد و حجم زیادی از گردوغبار را تا ارتفاع دو 
کیلومتری وارد جو می کند. همین پدیده در روزهای ۱۸ و ۱۹ تیر، 
باعث شد گردوغبار ناشی از بیابان های اردستان، خور و بیابانک، 

کاشان و آران و بیدگل به سمت مرکز استان حرکت کند.
ÁÁÁوÁاقلیمی ÁمدیریــتÁضــرورتÁبر Áتأکید Á

محیطÁزیستی
 او در پایان تأکید کرد: اصفهان در شرایط فعلی نیازمند 
برنامه ریزی دقیق و همکاری میان بخشی در سطح استانی و ملی 
است. مقابله با بحران های اقلیمی، به ویژه گردوغبار و خشکسالی، 

باید با اتکا به تحلیل های علمی و نگاه بلندمدت دنبال شود.
 اصفهان، این کهن دیار فرهنگی و صنعتی، امروز با تهدیدهای 
جدی زیست محیطی روبه رو است؛ تهدیدهایی که نه تنها به 
محیط زیست بلکه به سلامت، اقتصاد و آینده این استان گره 
خورده است. کاهش اثرات گردوغبار و بیابان زایی، نیازمند عزم 
ملی، تأمین اعتبارات واقعی، بهره گیری از مسئولیت اجتماعی 
صنایع و معادن، و مشارکت فعال بخش های مختلف دولتی 
و مردمی است. بدون این اقدامات، چشم انداز آینده اصفهان، 

خاک آلودتر و نگران کننده تر از امروز خواهد بود.

ÁراÁبرقÁناترازیÁنیروÁوزارتÁ
کاهشÁداد

 وزیـر نیـرو با اشـاره به ناتـرازی ۲۰ هزار مـگاوات در 
ابتـدای دولـت چهاردهـم کـه این میـزان در شـرایط اوج 
مصـرف بـه عـددی کمتـر از ۱۰ هـزار مـگاوات کاهش 
یافـت، گفـت: وزارت نیـرو توانسـت بـرق بیشـتری را در 
اختیـار صنایـع قـرار دهـد و انـرژی را به نحـو مطلوب تر 

توزیـع کند.
 بـه گـزارش ایرنا، عبـاس علی آبادی پس از نشسـت 
کمیسـیون اصـل نـود مجلـس شـورای اسـلامی درباره 
میزان خاموشـی های اعمال شـده به تفکیک بخش های 
مصـرف و وضعیت تأمین آب کشـور به خبرنگاران گفت: 
وزارت نیـرو در تمـام دوره هـا با چالش هایی مواجـه بوده؛ 
امـا سـال جاری با خشکسـالی مواجهیم کـه این موضوع 
هـم در حـوزه آبـی و هم بـرق تأثیرگـذار اسـت. او درباره 
کمبـود آب برای خنـک کاری )کولینـگ( در نیروگاه های 
حرارتـی، افـزود: وزارت نیـرو تـلاش دارد خنـک کاری در 
ایـن نیروگاه هـا را بـه شـکل هوایـی درآورد و بـه دلیـل 
شـرایط سـختی که در آن قرار داریم، از مردم می خواهیم 
کـه به ماننـد دوره های گذشـته برای مصرف کمتـر آب و 
بـرق همـکاری کنند. وزیر نیرو در تشـریح برنامـه وزارت 
نیـرو بـرای ذخایـر آب و برق در شـرایط خـاص حاکم بر 
کشـور، یادآور شـد: ۵ سـال اسـت که کشـور خشکسالی 
متوالـی را تجربـه می کنـد که سـال جاری نیز نسـبت به 
متوسـط میان مـدت و بلندمـدت حـدود ۴۳.۹ درصـد آب 
کمتـری دریافـت کرده ایم و باگذشـت زمان نیـز این عدد 
تغییـر می کنـد و باتوجه به شـرایط اضطراری در ۴ اسـتان 
جلسـه ویژه ای برای رسـیدگی به وضعیت این اسـتان ها 
برگزار شـد. علی آبادی برنامه اصلـی وزارت نیرو را کنترل 
مصـرف آب عنوان کرد و افـزود: اگر مردم همکاری کرده 
و الگـوی مصـرف را رعایت کننـد، می توان تـاب آوری را 
تـا فصل بارش رسـاند. امـا عدم همـکاری لازم منجر به 
ورود بـه طرح هایـی از جملـه درنظرگرفتـن جرائـم برای 
بدمصرف هـا و تشـویق بـرای خـوش مصرف هـا اسـت. 
ازایـن رو جلسـاتی برگـزار و مقرر شـد تا در زمینـه میزان 
الگـوی مصـرف بـه مـردم اطلاع رسـانی شـود تـا مردم 
نیـز بـر مبنـای آن اقدام کننـد. او با اشـاره به ناتـرازی ۲۰ 
هـزار مـگاوات در ابتدای دولـت چهاردهم که در شـرایط 
اوج مصـرف بـه عددی کمتر از ۱۰ هـزار مگاوات کاهش 
یافت، گفت: خوشـبختانه وزارت نیرو توانسـته اسـت برق 
بیشـتری را در اختیـار صنایع قرار دهد و انـرژی را به نحو 
مطلوب تـر توزیـع کنـد، قطعـی بـرق در بخـش خانگی 
نیـز حداقلـی و در طـول روز بوده و خوشـبختانه در شـب 
خاموشـی ها را نداریـم، ازایـن رو می تـوان گفـت یک ماه 
سـخت پیـش رو داریـم که با همـکاری همدیگـر از این 
مسـیر عبـور خواهیـم کـرد. وزیر نیـرو خاطرنشـان کرد: 
وزارتخانـه برنامه هایـی را در راسـتای توسـعه نیروگاه ها و 
مدیریـت بهتـر بار مصرف در دسـت اقـدام دارد و بیش از 
هـزار نیـروگاه )بـا مگاوات های کم( در سراسـر کشـور در 
حـال سـاخت اسـت کـه از ایـن طریق به شـبکه متصل 
شـده و به صـورت محلی برق تأمین می شـود. این امکان 
خوبی اسـت تا در شـرایط سـخت پیش رو ما را مطمئن و 

تـاب آوری را نیز بیشـتر کند.

ÁگذاریÁسرمایهÁجذبÁبرÁعارفÁ
ÁتأکیدÁکشورÁازÁخارجÁایرانیان

کرد
جـذب  ضـرورت  بـر  رئیس جمهـور  اول  معـاون   
سـرمایه گذاری خارجـی و ایرانیـان خـارج از کشـور برای 
برنامـه هفتـم پیشـرفت و همچنیـن  تحقـق اهـداف 
اطمینان دهـی بـه سـرمایه گذاران در داخـل کشـور تأکید 

ÁکشورÁمدیریتÁدرÁنخبگانÁ
سهیمÁشوند

 رئیس جمهـور بـا تأکیـد بـر لـزوم پرهیـز از برخی 
رفتارهای سـلیقه ای در دانشـگاه ها گفت: باید نگاه های 
تنگ نظرانـه را کنار گذاشـت و حتی اگر نخبـگان ما را 
قبـول ندارنـد، از ظرفیت آن ها اسـتفاده کـرد. اگر رفتار 
ما به گونه ای باشـد کـه نخبه را بپذیریم و بـه او احترام 

بگذاریم، کشـور درسـت خواهد شد.
 مسـعود پزشـکیان در چهلمیـن اجـلاس رؤسـای 
دانشـگاه های بـزرگ کشـور کـه بـه میزبانی دانشـگاه 
تهـران برگـزار شـد، بـر ضـرورت تحـول در نقـش 
دانشـگاه ها تأکید کـرد و گفت: تغییر رویکرد دانشـگاه 
بـه نهـادی مسـئله محور و توانمنـد در حـل مسـائل 
کشـور، از مهم تریـن مأموریت هایـی اسـت کـه امروز 

بـر عهـده رؤسـای دانشـگاه ها قـرار دارد. 
موفـق  تجـارب  بـه  اشـاره  بـا  رئیس جمهـور 
دانشـگاه های نسـل چهـارم و پنجـم در جهـان در این 
زمینه افزود: تجربه نشـان داده که حل مسـائل پیچیده 
و بین رشـته ای، نیازمند نهادهایی اسـت کـه از دل خود 
جامعـه و باتکیه بـر نخبـگان آن، بـه ارائـه راهکارهای 
قابل اجـرا بپردازنـد. دانشـگاه های دنیا امـروز به صورت 
مسـتقیم در اداره امور کشـورها مشـارکت دارند و مسیر 

توسـعه را همـوار می کنند. 
پزشـکیان بـا تأکیـد بـر درهم تنیدگـی چالش های 
کشـور تصریـح کـرد: مسـائل و بحران هـای کشـور 
حـل  بـرای  دلیـل،  همیـن  بـه  نیسـتند؛  تک بعـدی 
میـان  هم اندیشـی  و  نظـر  اجمـاع  نیازمنـد  آن هـا 
اسـاتید و نخبـگان از تمـام رشـته ها هسـتیم تـا بـه 
برسـیم.  قابل اجـرا  و  واقع گـرا  جامـع،  راه حل هایـی 
رئیس جمهـور خاطرنشـان کـرد: ازآنجاکـه چالش های 
کشـور بـر یکدیگـر تأثیرگذارنـد، یـک راه حـل واحـد 
ایـن مجموعـه  باشـد.  پاسـخگوی آن هـا  نمی توانـد 
پاسـخ ها و تحلیل هـای نخبـگان اسـت کـه می توانـد 
سیاسـت مداران را نسـبت بـه اقـدام و اجـرای صحیـح 
مسـائل توجیـه کنـد. پزشـکیان بـا اشـاره بـه اهمیت 
گزینـش درسـت در نظـام اداری کشـور تصریـح کرد: 
در انتخـاب و گزینش هـا بایـد نهایـت دقـت را بـه کار 
بسـت. نبایـد جاهل را بـر عالم و ناتـوان را بـر توانمند 
حاکـم کنیـم. هـر فـرد بایـد بـر اسـاس شایسـتگی و 
توانمنـدی در جایـگاه مناسـب خـود قرار گیـرد. رئیس 
جمهـور در بخـش دیگری از سـخنان خود با اشـاره به 
نقـش راهبردی دانشـگاه در حل مسـائل کشـور گفت: 
دولت برای عبور از مشـکلات، نیازمند دانشـگاه اسـت. 
دانشـگاه ها باید مسـئولیت پذیر باشند و دانشـجویان را 
بـا رویکـرد حل مسـائل واقعـی جامعه آمـوزش دهند. 
اگـر اسـاتید از کلاس هـای درس خـارج شـده و وارد 
میـدان عمـل شـوند، دانشـگاه می توانـد گره گشـای 
بسـیاری از چالش های کشـور باشـد. پزشـکیان اضافه 
کـرد: وقتـی علـم و دانـش پشـتوانه تولیـد و صنعـت 
کشـور قـرار گیـرد، پیشـرفت واقعـی محقـق خواهـد 
شـد. رئیـس جمهـور بـا اشـاره بـه برنامه هـای دولـت 
بـرای تعامـل بـا دانشـگاه ها گفـت: در نظـر داریـم تـا 
در سـاختار اسـتانداری ها، از حضـور نخبگان و اسـاتید 
دانشـگاه به عنوان مشـاوران تخصصی بهره مند شـویم 
و بـا هماهنگـی بـا دانشـگاه ها، حل مسـائل هر شـهر 
و بخـش را بـه دانشـگاه های همـان منطقـه واگـذار 
کنیـم. پزشـکیان تأکیـد کرد: هر یک از شـما رؤسـای 
دانشـگاه ها و اسـاتید و نخبـگان کشـور، ظرفیـت آن 
را داریـد کـه در امـور مدیریتـی کشـور سـهیم شـده و 
بـا  همچنیـن  پزشـکیان  دکتـر  باشـید.  نقش آفریـن 
تاکیـد بر لـزوم پرهیـز از برخی رفتارهای سـلیقه ای در 
دانشـگاه ها گفـت: بایـد نگاه هـای تنگ نظرانـه را کنار 
گذاشـت و حتـی اگـر نخبـگان مـا را قبـول ندارنـد، از 
ظرفیـت آن هـا اسـتفاده کـرد. اگر رفتـار مـا به گونه ای 
باشـد کـه نخبـه را بپذیریـم و بـه او احتـرام بگذاریـم، 

خبــر ÁاصفهانÁدرÁمحاصرهÁگردوغبار؛Áخبــر


